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Protokół Nr IV/2018 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

przeprowadzonej w sali konferencyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Aleksandrowie Kujawskim przy ul. Słowackiego 8 

w dniu 10 maja 2019 roku 

 

 
1.OTWARCIE. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski otworzył obrady IV sesji 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego. Powitał Panie i Panów Radnych. Powitał Panią Starostę 

wraz z członkami Zarządu Powiatu oraz przybyłych gości. 

Poinformował, że sesję będzie protokołowała Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska – 

pracownik Biura Organów Samorządowych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Aleksandrowskiego rozpoczął IV sesję o godzinie 1000. 

 

 

2. STWIERDZENIE PRAWOMOCNOŚCI OBRAD (quorum).  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do realizacji punktu 

2 – stwierdzenie prawomocności obrad informując, że ustawowy skład Rady Powiatu wynosi  

17 radnych. Według listy obecności, na moment otwarcia sesji uczestniczy w niej 16 radnych. 

Przewodniczący stwierdził więc, że sesja dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że 

Rada Powiatu może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych porządkiem 

obrad, ponieważ jej obrady są prawomocne. 

 

 

3. PORZĄDEK OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do realizacji punktu 

3 – porządek obrad sesji.  

Przewodniczący poinformował, że Zarząd Powiatu wystąpił o wniesienie do porządku obrad 

sesji trzech projektów uchwał: 

1. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla 

Powiatu Aleksandrowskiego, 

2. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części działki 90/7 mapa 28 

Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem części działki 90/5 mapa 28 

Aleksandrów Kujawski, 

3. Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  

z mieszkańcami Powiatu Aleksandrowskiego. 

Radni otrzymali przedmiotowe projekty uchwał w dniu 6 maja 2019 roku. Właściwe Komisje 

zaopiniowały projekty tych uchwał.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku obrad poprzez dodanie 

punktu 13 w brzmieniu „Projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2018 dla Powiatu Aleksandrowskiego”.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 
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WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku obrad poprzez dodanie 

punktu 14 w brzmieniu „Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części 

działki 90/7 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem części działki 90/5 

mapa 28 Aleksandrów Kujawski”. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku obrad poprzez dodanie 

punktu 15 w brzmieniu „Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji  

z mieszkańcami Powiatu Aleksandrowskiego” 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z przyjętymi wcześniej 

zmianami.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

 

 4. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z III  SESJI. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do realizacji punktu 

4 – przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu. Zgodnie z wymogami § 36 ust. 5 Statutu 

Powiatu Aleksandrowskiego protokół z III sesji Rady Powiatu został wyłożony radnym do 

wglądu na 7 dni przed terminem IV sesji. Zgodnie z wymogami tejże podstawy prawnej, 

poprawki i uzupełnienia do protokołu powinny być wnoszone przez radnych nie później niż 

do dnia rozpoczęcia sesji, na której następuje przyjęcie protokołu. Przewodniczący 

poinformował, że do rozpoczęcia sesji nie zostały wniesione ani poprawki ani uzupełnienia 

do protokołu. W związku z tym postawił wniosek o przyjęcie protokołu z III sesji oraz o jego 

przyjęcie bez czytania. Nie usłyszał żadnych sprzeciwów. Poddał więc pod głosowanie 

wniosek o przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu oraz o jego przyjęcie bez czytania.  
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Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

 

5. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z WYKONANIA UCHWAŁ RADY POWIATU 

PODJĘTYCH NA III SEJI  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 5 - sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na III sesji  

i o omówienie projektu uchwały poprosiła Panią Starostę. 

  

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska w imieniu Zarządu Powiatu 

przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Powiatu Aleksandrowskiego podjętych 

na III sesji i wniosła o podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na swoim posiedzeniu w dniu 6 maja 2019 roku dokonała oceny wykonania przez 

Zarząd Powiatu uchwał Rady podjętych na III i pozytywnie, jednogłośnie, zaopiniowała 

projekt uchwały Rady Powiatu w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i przystąpił do procedury 

glosowania nad projektem uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr IV/62/2019).    

 

 

6. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU POWIATU ZA 

OKRES MIĘDZY III A IV SESJĄ RADY POWIATU. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 6 - sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między III sesją  

a IV sesją Rady Powiatu. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że do wyłącznej 

właściwości Rady Powiatu należy rozpatrywanie sprawozdań z działalności Zarządu Powiatu 

jako organu wykonawczego. W związku z powyższym przedłożyła sprawozdanie  

z działalności Zarządu Powiatu za okres między III a IV sesją Rady Powiatu wraz  

z uzupełnieniem z dnia 14 marca 2019 roku i wniosła o przyjęcie tej uchwały w wersji 
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przedstawionej przez Zarząd Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na swoim posiedzeniu w dniu 6 maja br. dokonała kontroli działalności  

i sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między III a IV sesją Rady 

Powiatu. Kontrolę przeprowadzono na podstawie protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu 

oraz wyjaśnień Starosty Aleksandrowskiego. Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała 

projekt przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  
 

Radna Pani Renata Golec zadała pytanie dotyczące punktu nr 42 z posiedzenia Zarządu 

Powiatu w dniu 18 kwietnia, do dnia 30 kwietnia był termin składania ofert w konkursie na 

dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku  

w związku z tym Pani radna spytała ile ofert wpłynęło i kto przystąpił do konkursu.  

Drugie pytanie dotyczyło punktu 58 ze sprawozdania, gdzie napisano, że Zarząd zapoznał się 

z wnioskiem Prezesa Powiatowego Szpitala o rozważenie możliwości udzielenia wsparcia 

finansowego na zakup sprzętu dla Szpitala. W związku z tym Pani radna spytała ile będzie ten 

sprzęt kosztował i czy zakup tego sprzętu jest niezbędny w kontekście zagrożeń jakie stoją 

przed szpitalem. 

Następne pytanie dotyczyło punktu 61 dotyczące wypłaty wynagrodzeń nauczycielom za czas 

strajku. Pani radna spytała czy były prowadzone na ten temat jakieś rozważania i czy zapadły 

jakieś ustalenia w tej kwestii. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak zadał pytanie do punktu 27 z posiedzenia Zarządu w dniu  

11 kwietnia, gdzie Zarząd podjął uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego za 

rok 2018 spytał czyje jest to sprawozdanie finansowe.  

Pytanie dotyczące punktu 55 sprawozdania gdzie Zarząd postanowił zawrzeć aneks do 

umowy zawartej z PFRON w sprawie realizacji programu Aktywny Samorząd – radny 

poprosił Starostę o rozszerzenie tematu i wypowiedź na temat dotyczący montażu windy  

w budynku Starostwa Powiatowego i Urzędu Miejskiego.  

Radny poprosił o rozszerzenie informacji w pkt 7 uzupełnienia do sprawozdania gdzie mowa 

jest o tym, że dyrektor SPZL-O w Raciążku złożył wyjaśnienia w zakresie objętym 

postępowaniem nadzorczym, czy zarząd przyjął te wyjaśnienia, o jakie nieprawidłowości 

chodzi w regulaminie organizacyjnym. 

Radny poprosił o informację ile razy między III a IV sesją Rady Powiatu zarząd Powiatu 

przekształcał się w Zgromadzenie Wspólników Powiatowego Szpitala. 

 

Radny Pan Jerzy Draheim zadał pytanie dotyczące punktu 47 sprawozdania to jest na jakim 

etapie są rozmowy że sponsorami dotyczącymi organizowania dożynek wojewódzkich  

w Ciechocinku.  

 

Radna Pani Mariola Banaszkiewicz poprosiła o mapki dotyczące punktu 3 z uzupełnienia. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odpowiedziała, że mapki są 

przygotowane i zostaną rozdane wszystkim radnym. 

Pani Starosta poinformowała, że w konkursie na dyrektora SP ZLO w Raciążku wpłynęły  

4 oferty, do konkursu przystąpili: Pan Marjański, Pan Zakrzewski, Pan Szeliski i Pan Golecki.  

Kwota wniosku Prezes Powiatowego Szpitala to 350 240,38 zł. Zarząd przychylił się co do 

możliwości zakupu tego sprzętu natomiast decyzję Zarząd przesunął na okres późniejszy.  
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Po trzecim kwartale roku będzie Zarząd podejmował decyzję w tej kwestii.  

Jeśli chodzi o wynagrodzenia nauczycieli za czas strajku to Pani Starosta poinformowała, że 

pieniądze zostały w szkołach do dyspozycji dyrektorów.  

W kwestii dotyczącej budowy windy w budynku Starostwa Powiatowego i Urzędu 

Miejskiego to Pani Starosta poinformowała, że we wspólnym budynku Powiat jest 

właścicielem 2/5 części natomiast właścicielem 3/5 jest Miasto Aleksandrów Kujawski. 

 

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Małgorzata Wesner 

poinformowała, że wnioski o zamontowanie windy w budynku, w którym siedzibę ma 

Starostwa Powiatowe można składać w ramach programu Wyrównywanie różnic między 

regionami. Nabór wniosków był do dnia 28 lutego bieżącego roku. Wniosek taki składa się 

bezpośrednio do oddziału PFRON w Toruniu. Dofinansowanie PFRON to 30% natomiast 

70% kosztów to udział własny.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska Powiat jest uprawniony do złożenia 

wniosku i według naszego udziału liczony byłby procent dofinansowania.  

Zarząd zapoznała się z wyjaśnieniami Dyrektora SP ZLO. Pan Dyrektor zwrócił się do 

Zarządu z prośbą o zmianę Statutu Zakładu. Jeśli chodzi o dostosowanie regulaminu 

organizacyjnego Zakładu do zgłaszanych przez nas nieprawidłowości to zmieniona została 

podległość głównego księgowego bezpośrednio pod dyrektora. Kwestia nazewnictwa  

i ujednolicenia zapisów pomiędzy regulaminem a statutem nie została do chwili obecnej 

rozwiązana, Zarząd przyjął informacje i poprosił Radę Społeczną żeby wystąpiła z wnioskiem 

do Dyrektora o poprawę błędów. Rada Społeczna odbędzie się 17 maja.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak poprosił o rozszerzenie kwestii związanej z ujednoliceniem 

nazewnictwa. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poprosiła o przerwę w celu 

przygotowania odpowiedzi na pytanie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach sesji od godziny 1033 do godziny 1044. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska przedstawiła zmiany, które należy 

wprowadzić w Regulaminie Organizacyjnym SP ZLO w Raciążku: należy określić 

kompetencje zastępcy dyrektora do spraw lecznictwa i zastępcy dyrektora do spraw 

administracji inwestycji, co w ogóle nie było uwzględnione; należy dostosować zapisy do 

statutu, którego projekt zostanie sporządzony i zostanie skierowany pod obrady Rady na 

następnej sesji. Muszą tam być zawarte następujące sformułowania „Zakład jest podmiotem 

leczniczym wykonującym działalność leczniczą, w którym wyodrębniono następujące 

komórki organizacyjne: dział medyczny w którego skład wchodzą SP ZLO psychiatryczny  

i SP ZLO poradnie., dział socjalny, dział ekonomiczny i kadr, dział gospodarki i obsługi  

i samodzielne stanowiska. Tego nie było. Nazwę „fizjoterapeutyczny” należy zastąpić nazwą 

„fizykoterapeutyczny”, który jest zgodny z księgą rejestrową. Należy ujednolicić zapisy 

dotyczące podległości służbowej ponieważ w jednym dokumencie mamy różne zapisy 

dotyczące tych kwestii. Należy dodać stanowisko inspektora danych osobowych.  

W schemacie organizacyjnym, który jest załącznikiem do dokumentu, należy dostosować 
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zapisy do samego regulaminu.  

Uchwała Nr 44/2019 dotyczyła sprawozdania finansowego za rok 2018 Powiatu 

Aleksandrowskiego.  

W okresie międzysesyjnym nie przekształcał się w Nadzwyczajne Zgromadzenie 

Wspólników Powiatowego Szpitala. 

Jeśli chodzi o kwestię sponsorów dożynek to będziemy ich poszukiwać natomiast w pierwszej 

kolejności mamy rajd rowerowy i aktualnie poszukujemy sponsorów na rajd. W terminie 

późniejszym będziemy poszukiwać sponsorów na dożynki. 

 

Radny Pan Jerzy Draheim stwierdził, że rajd jest bardzo ważny ale dożynki wojewódzkie są 

bardziej prestiżowe i powiedział, że należy temu wszystkiemu sprostać i zdobyć pieniądze 

zarówno na rajd jak i na dożynki. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IV/63/2019).   

  

 

7. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE W SPRAWIE PRZYJĘCIA 

SPRAWOZDANIA Z REALIZACJI „PROGRAMU WSPÓŁPRACY POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO Z ORGANIZACJAMI POZARZĄDOWYMI ORAZ 

INNYMI UPRAWNIONYMI PODMIOTAMI PROWADZĄCYMI 

DZIAŁALNOŚĆ POŻYTKU PUBLICZNEGO NA ROK 2018 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 7 – podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

„Programu współpracy Powiatu Aleksandrowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2018”. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z art. 5a 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nakłada na organ jednostki 

samorządu terytorialnego, nie później niż do dnia 31 maja każdego roku, obowiązek 

przedłożenia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego oraz opublikowania 

w Biuletynie Informacji Publicznej sprawozdania z realizacji programu współpracy za rok 

poprzedni. Program współpracy na rok 2018 został przyjęty uchwałą nr XXVIII/359/2017 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 14 listopada 2017 roku w sprawie uchwalenia 

programu współpracy Powiatu Aleksandrowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi uprawnionymi podmiotami. 
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Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.   

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IV/64/2019).    

 

 

8. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRWIE PRZYJĘCIA SPRAWOZDANIA Z EFEKTÓW 

PRACY POWIATOWEGO CENTRUM POMOCY RODZINIE  

W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM – ORGANIZATORA RODZINNEJ PIECZY 

ZASTĘPCZEJ W 2018 ROKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 8 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej w 2018 roku. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z art. 76 

ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizator pieczy zastępczej, przedkłada Radzie 

Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdanie z efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w 2018 

roku. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IV/65/2019).    
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9. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA SPRAWOZDANIA  

Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU DRÓG POWIATOWYCH W ALEKSANDROWIE 

KUJAWSKI  ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 9 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Aleksandrowie Kujawski  za 2018 rok 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z planem 

pracy Rady Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2019 Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych  

w Aleksandrowie Kujawskim przedłożył sprawozdanie z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim za 2018 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Finansowo-

Budżetowej Pan Sławomir Michalak poinformował, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski stwierdził, że sprawozdania wynika, że wszystko na 

drogach było robione właściwe. Obecnie jest nowy dyrektor i może ma inne spojrzenie na 

sprawy wyposażenia ZDP. Być może trzeba też reagować na ubytki w drogach kiedy są one 

jeszcze małe, nie dopuszczać do sytuacji kiedy ubytki są tak duże, że ZDP nie może już sam 

tego naprawiać i musi rozpisywać przetargi.  

 

Radny Pan Maciej Włoch zaapelował do całej Rady Powiatu o zakredytowanie w celu 

doprowadzenia dróg powiatowych do należytego stanu, które w chwili obecnej znajdują się  

w fatalnym stanie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 

uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IV/66/2019).    

 

 

10. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA SPRAWOZDANIA  

Z DZIAŁALNOŚCI SAMODZIELNEGO PUBLICZNEGO ZAKŁADU 

LECZNICZO-OPIEKUŃCZEGO W RACIĄŻKU ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 10 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku za 2018 rok. 
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Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z planem 

pracy Rady Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2019 Dyrektor Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku przedłożył sprawozdanie z działalności 

Zakładu za rok 2018. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. ZA były 1 osoba, PRZECIW 

– 3 osoby,  WSTRZYMUJĄCA SIĘ -  1 osoba.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. Zabrał 

głos jako pierwszy i poinformował, że Dyrektor jest nieobecny, złożył wcześniej pisemne 

usprawiedliwienie. Pan Przewodniczący zauważył również, że skoro w Zakładzie jest 

Zastępca Dyrektora to ten powinien dzisiaj być obecny na sesji. W związku z tym Pan 

Przewodniczący zawnioskował do Pani Starosty aby w przyszłości nie zdarzały się takie 

sytuacje, w których Państwo radni nie mają możliwości zadawania pytań przedstawicielom 

poszczególnych jednostek.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak spytał o ogólne uzasadnienie wyniku głosowania Komisji 

Polityki Społecznej, czym jest spowodowane to, że jest negatywny wynik głosowania nad 

tym projektem uchwały. 

 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

temat ten był przedmiotem obrad Komisji Polityki Społecznej. Zauważyła także, że każdy  

z członków Komisji sam ma prawo zdecydować jak głosuje. Wynik głosowania był taki a nie 

inny. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak stwierdził, że rozumie iż każdy radny ma prawo do takiego 

 a nie innego głosowania ale pytanie Pana radnego zmierzało do tego, żeby uzyskać 

odpowiedź jakie argumenty przemawiały za tym aby to sprawozdanie odrzucić.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zauważył, że wynik 

głosowania jest sumą różnych podglądów. Nie dyskutujmy nad wynikami głosowania. 

Komisja jest organem kolegialnym, podobnie jak rada.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak stwierdził, że nie rozprawia nad wynikiem głosowania ale 

spytał o powody które spowodowały, że sprawozdanie zostało odrzucone. Stwierdził, że jeżeli 

nie uzyska odpowiedzi to jej nie uzyska ale nie zamierza wycofywać swojego pytania. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że na 

posiedzeniu zostało poddane sprawozdanie pod analizę, nie było szczególnych pytań. Pani 

Przewodnicząca powiedziała, że przypuszcza, że na wynik głosowania mogły mieć wpływ 

poprzednie sprawozdania finansowe, które składają się na działalność zakładu i Komisja  

w głosowaniu podjęła taką a nie inną decyzję.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 

uchwały. 
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Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Maciej Włoch.  

PRZECIW: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, 

Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

 

11. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA SPRAWOZDANIA 

FINANSOWEGO ZA 2018 ROK SAMODZIELNEGO PUBLICZNEGO 

ZAKŁADU LECZNICZO-OPIEKUŃCZEGO W RACIĄŻKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady po przerwie  

i rozpoczął procedowanie punktu 11 – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2018 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-

Opiekuńczego w Raciążku. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że sprawozdanie 

finansowe Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku 

zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy o rachunkowości zatwierdza Rada Powiatu nie później niż  

6 miesięcy od dnia bilansowego. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja opiniowała projekt omawianej uchwały. ZA były 3 osoby, PRZECIW – 3 osoby,  

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ -  nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Maciej Włoch.  

PRZECIW: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, 

Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

 

12. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA INFORMACJI  

Z DZIAŁALNOŚCI POWIATOWEGO SZPITALA W ALEKSANDROWIE 

KUJAWSKIM SPÓŁKA Z O.O. ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 12 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z działalności Powiatowego 

Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. za 2018 rok. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z planem 

pracy Rady Powiatu na 2019 rok Prezes Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim 

Spółka z o.o. przedłożył informację o działalności Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie 
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Kujawskim Spółka z o.o. za rok 2018. 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska  poinformowała, że 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Ewelina 

Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta 

Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Magdalena 

Kiciak-Kucharska,  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IV/67/2019).    

 

 

13. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA OCENY ZASOBÓW 

POMOCY SPOŁECZNEJ ZA ROK 2018 DLA POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 13 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2018 dla Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z art. 16a 

ust. 4 ustawy o pomocy społecznej organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego  

w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej przygotowuje ocenę 

zasobów pomocy społecznej i przedstawia co roku do dnia 30 kwietnia radzie powiatu.  

W związku z powyższym Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie 

Kujawskim w dniu 25 kwietnia 2019 roku przekazało ocenę zasobów pomocy społecznej 

Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego celem zapoznania i przedłożenia Radzie Powiatu 

Aleksandrowskiego. Zasoby pomocy społecznej w Powiecie Aleksandrowskim, określone 

 w przedłożonej ocenie, obejmują w szczególności infrastrukturę, kadrę i nakłady finansowe 

na pomoc społeczną w powiecie aleksandrowskim. Ocena zasobów pomocy społecznej wraz 

z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na rok następny.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska  poinformowała, że 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 
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WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów  

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IV/68/2019).    

 

 

14. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA ZAMIANĘ 

CZĘŚCI DZIAŁKI 90/7 MAPA 28 ALEKSANDRÓW KUJAWSKI  

Z JEDNOCZESNYM NABYCIEM CZĘŚCI DZIAŁKI 90/5 MAPA 28 

ALEKSANDRÓW KUJAWSKI 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 14 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części działki 90/7 

mapa 28 Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem części działki 90/5 mapa 28 

Aleksandrów Kujawski. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że wnioskiem  z dnia 

6 lipca 2018 roku Pan G. K. zwrócił się do Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego  

w sprawie zamiany części działki nr 90/2 Aleksandrów Kujawski ul. Sikorskiego  

z przeznaczeniem na drogę przeciwpożarową z jednoczesnym nabyciem części działki  

nr 90/4  Aleksandrów Kujawski ul. Sikorskiego za odpowiednią dopłatą. Zgodnie z art. 13 

ust. 1, art. 15 ust. 1, art. 37 ust. 2 pkt 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami  

z zastrzeżeniem wyjątków wynikających z ustaw, nieruchomości mogą być przedmiotem 

obrotu. W szczególności nieruchomości mogą być przedmiotem sprzedaży, zamiany  

i zrzeczenia się, oddania w użytkowanie wieczyste, w najem lub dzierżawę, użyczenia, 

oddania w trwały zarząd. Nieruchomości stanowiące własność Skarbu Państwa oraz własność 

jednostki samorządu terytorialnego mogą być przedmiotem zamiany na nieruchomości 

stanowiące własność osób fizycznych lub osób prawnych. W przypadku nierównej wartości 

zamienionych nieruchomości stosuje się dopłatę, której wysokość jest równa różnicy wartości 

zamienionych nieruchomości. Nieruchomość jest zbywana w drodze bezprzetargowej, jeżeli 

zbycie następuje w drodze zamiany lub darowizny. Mając na uwadze powyższe na 

posiedzeniu w dniu 19 lipca 2018 roku Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego pozytywnie 

rozpatrzył przedmiotowy wniosek. Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami wnioskodawca 

dokonał podziału działek stanowiących przedmiot zamiany, pokrywając w całości koszty 

sporządzenia dokumentacji podziałowej. Pismem z dnia 6 lutego 2019 roku Starosta 

Aleksandrowski zlecił wykonanie wyceny nowo wydzielonych działek: działka nr 90/7 mapa 

28, działka nr 90/5 mapa 28 Aleksandrów Kujawski. Wartość szacunkowa nieruchomości, 

zgodnie że sporządzanymi przez rzeczoznawcę operatami wynosi dla działki 90/5 – 2 600 zł, 

dla działki 90/7 – 16 400 zł. Cena działki 90/7 została decyzją Zarządu podniesiona do kwoty 

20 000 zł. Dopłata wnioskodawcy wyniesie 17 400 zł. Biorąc pod uwagę przeznaczenie 

nieruchomości, teren niezabudowany, do ceny należy doliczyć podatek VAT 23 %. Łączna 

kwota dopłaty wyniesie 21 402 zł. Pismem z dnia 27 kwietnia br. wnioskodawca 

zaakceptował wszystkie warunki przedstawione przez Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego  

a tym samym zobowiązał się do poniesienia kosztów związanych z podpisaniem aktu 

notarialnego. Dokonanie zamiany zapewni Powiatowi Aleksandrowskiemu prawidłowy 

dostęp do drogi przeciwpożarowej z działki 90/8 mapa 28, na której zlokalizowana jest sala 

gimnastyczna Zespołu Szkół Nr 2.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie, zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały. ZA – 4 osoby, PRZECIW – nie było, WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 2 osoby.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że mniejsza działka 

ma powierzchnię 61 m2, to jest ta działka którą powiat otrzymuje natomiast większa działka 

ma powierzchnię 416 m2. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski stwierdził, że to bardzo dobrze że była taka możliwość 

poszerzenia tego wjazdu i wymiany tych działek tym bardziej, że transakcja wyszła  

z korzyścią finansową dla powiatu. Podziękował także radnemu Gralakowi za wcześniejsze 

pytanie dotyczące budowy windy sugerując jednocześnie utworzenie konta, na którym będzie 

zbierana kwota na budowę przedmiotowej windy. Stwierdził, że o budowie windy nie mówi 

tylko i wyłącznie w imieniu własnym ale w imieniu wszystkich osób starszych  

i niepełnosprawnych. Nie można oczekiwać pieniędzy z PFRON ale należy wziąć to zadanie 

na swoje barki. 

 

Radna Pani Mariola Banaszkiewicz podziękowała Pani Staroście za to, że wyprzedziła jej 

pytanie i wskazała powierzchnię działek. Poprosiła też aby w przyszłości mapki oraz 

informacja o wielkości działek były załączane do uchwały aby była większa przejrzystość.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 

uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów  

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IV/69/2019).    

 

 

15. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZASAD I TRYBU PRZEPROWADZANIA 

KONSULTACJI Z MIESZKAŃCAMI POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 15 – podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  

z mieszkańcami Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że konsultacje 

społeczne kierowane do mieszkańców Powiatu Aleksandrowskiego, są podstawową formą 

zasięgania opinii mieszkańców w sprawach dla nich istotnych. Konsultacje mają charakter 

opiniodawczy, nie kreują prawa i mają na celu zapoznanie się z opiniami lub oczekiwaniami 

społecznymi na dany temat. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

ma na celu doskonalenie procesu decyzyjnego i jakości świadczonych przez samorząd usług 

publicznych, tak by zapewnić możliwość konsensusu oraz akceptację mieszkańców  

w sprawach istotnych dla Powiatu Aleksandrowskiego. Przedstawiony projekt uchwały  

w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu 

Aleksandrowskiego spełnia dyspozycję art. 3d ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku 
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 o samorządzie powiatowym. Przyjęcie powyższej uchwały, w przypadku wystąpienia 

potrzeby przeprowadzania konsultacji, odbędzie się w oparciu o już określony tryb i ustalone 

zasady bez potrzeby ustalania ich za każdym razem. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska  poinformowała, że 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak zadał pytanie dotyczące § 5 pkt 3 omawianego projektu 

uchwały gdzie zapisane jest, że co najmniej 3 organizacje pozarządowe lub podmioty 

wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Czy 

o tym mówi jakiś przepis, czy jest jakiś wymóg prawny, że muszą być trzy organizacje jako te 

które mogą złożyć wniosek o konsultacje. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odpowiedziała, że Zarząd Powiatu 

jako projektodawca treści tej uchwały tak postanowił. Przepisu jako takiego nie ma. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak powiedział, że pyta ponieważ konsultacje przeprowadza się 

niezwykle rzadko i być może warto byłoby wstawić tutaj przepis, że jedna organizacja może 

zgłaszać wnioski.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odpowiedziała, że nie widzi takiej 

konieczność. Powiedziała, że uważa iż jeśli będzie to ważna sprawa to trzy organizacje będą 

w stanie się zjednoczyć i wystąpić w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że w uchwale jest 

zapis, że może z wnioskiem wystąpić 100 mieszkańców. Równie dobrze moglibyśmy wpisać, 

że 10 mieszkańców ale, to co zauważył Pan radny, ważność i rzadkość tego działania wymaga 

konsolidacji działania wielu organizacji czy osób. W związku z tym Pan Przewodniczący 

również sugerowałby pozostawienie trzech organizacji a nie jednej aby nie miały miejsca 

sytuacje, że jedna organizacja składa wniosek a ważność problemu będzie wymagała aby 

popracować nad przekonaniem również innych organizacji do swojego punktu widzenia  

i złożenia, wówczas, wspólnego wniosku.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów  

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IV/70/2019).    
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16. WNIOSKI LUB OŚWIADCZENIA RADNYCH. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie  

punktu 8 - wnioski lub oświadczenia radnych. Przypomniał, że zgodnie że Statutem Powiatu, 

nad wnioskami i oświadczeniami radnych nie prowadzi się dyskusji.  

 

Radna Pani Agata Ceglewska poinformowała, że wpłynęło do Niej pismo mieszkańców 

gminy Raciążek dotyczące wybudowania chodnika przy drodze powiatowej nr 2602C od 

skrzyżowania Aleja 700-lecia i ulica Zamkowa do skrzyżowania ulicy Szkolnej z drogą Stara 

Wieś - Nieszawa. Mieszkańcy podkreślili, że realizacja tej inwestycji miałaby ogromne 

znaczenie dla bezpieczeństwa użytkowników drogi a szczególnie pieszych, że szczególnym 

uwzględnieniem dzieci, które uczęszczają do szkoły. Pani Ceglewska poinformowała, że 

złoży przedmiotowe pismo w formie interpelacji.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski złożył wniosek, aby podać, które szkoły strajkowały i jak 

statystycznie, liczebnie, ilu nauczycieli strajkowało, ilu pracowało a ilu wyrażało gotowość do 

pracy w szkołach podległych Powiatowi.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przypomniał radnym aby 

trzymali się formuły obrad i w punkcie tym składali wnioski i oświadczenia. 

 

Radna Pani Mariola Banaszkiewicz przychyliła się do stanowiska Pana Przewodniczącego  

i zauważyła, że na poprzedniej sesji Pan Przewodniczący dyscyplinował radnych że 

interpelacje należy składać we właściwym trybie.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim stwierdził, iż korzysta z prawa jakie daje Mu  ustawa w zakresie 

składania interpelacji. Zauważył iż wcześniej można był na temat interpelacji dyskutować 

podczas sesji. Aktualnie nie jest to możliwe gdyż takie rozwiązania wprowadził 

ustawodawca. Prawdopodobnie chodziło o to, żeby właściwe osoby mogły się odpowiednio 

przygotować do odpowiedzi. Powiedział, że interpelacja nie jest tylko wynikiem rozważań 

radnego ale jest to wynik rozmów z wyborcami, mieszkańcami. Radni są osobami, które 

przelewają to na papier i przekazuje dalej. Odpowiedzi przygotowuje Starosta lub w jego 

imieniu kierownicy jednostek organizacyjnych. Radny stwierdził, że złożył dwie interpelacje  

i otrzymał odpowiedzi z których nic nie wynika. Interpelacje trafiają do publikacji  

w Biuletynie Informacji Publicznej gdzie każdy może się z nimi zapoznać. Wyborcy, którzy 

czytają interpelacje, w rozmowie z radnym, twierdzą, że radny złożył interpelacje ale nic  

z tego nie wynika, że jest ona napisana w sposób który nic nie wyjaśnia. Podczas posiedzenia 

Komisji Finansowej Pani Starosta stwierdziła, że przepływ informacji między Zarządem  

a Radą jest nie do końca pełen, radni nie są do końca o wszystkim informowani. Radny 

stwierdził, że złożył interpelację dotyczącą Szpitala a szczegółów odpowiedzi dowiedział się 

z Gazety Ciechocińskiej. Owszem informacje w tej Gazecie powinny się ukazywać aby 

mieszkańcy mieli świadomość różnych spraw ale radni nie powinni dowiadywać się pewnych 

rzeczy z gazety ale z posiedzeń Komisji czy też ze spotkań radnych. W związku  

z powyższym Pan radny zaapelował, żeby Pani Starosta uczuliła osoby odpowiadające na 

interpelacje aby odpowiedzi były przejrzyste i żeby z nich coś wynikało.  

 

Radny Pan Maciej Włoch stwierdził, iż aktualna kadencja Rady Powiatu jest 

najprawdopodobniej ostatnią kadencją, w której pojawiają się bardzo duże środki finansowe. 

Niebawem staniemy się płatnikiem netto i będziemy musieli wykładać potężne pieniądze na 

budowę i remonty dróg. W związku z powyższym Pan radny zaapelował o rozwagę i poparcie 
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Jego wniosku o zakredytowanie i wykorzystanie jak największej ilości środków aby drogi 

powiatowe przypominały drogi, chociażby, Województwa Mazowieckiego. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak zawnioskował aby pochylić się nad zmianą uchwały Rady 

Powiatu Nr XXIII/274/2017 w sprawie ustanowienia Odznaki Honorowej Zasłużony dla 

Powiatu Aleksandrowskiego. Pan radny podkreślił, że jako radny poprzedniej kadencji  

z radością głosował ZA podjęciem tej uchwały, niemniej w chwili obecnej zauważył, że 

należałoby rozszerzyć katalog osób uprawnionych do składania wniosku. W uchwale jest 

zapis, że podmiotami uprawnionymi do wniesienia wniosku są, między innymi, kierownicy 

zakładów pracy, instytucji i jednostek organizacyjnych powiatu. W związku z powyższym 

radny wnosi o rozważenie dopisania do tego punktu również kierowników jednostek gmin  

z terenu Powiatu Aleksandrowskiego. Wniosek ten wynika z faktu, iż Pan radny złożył taki 

wniosek ale okazało się, że nie jest osobą uprawnioną.  

 

Radna Pani Renata Golec zawnioskowała o rozpatrzenie możliwości innego ustawienia 

stołów na czas obrad. Stwierdziła, że odczuwa dyskomfort wynikły z faktu, że nie wszyscy 

radni widzą Pani Starosty czy Członków Zarządu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że jest 

odpowiedzialny za organizację pracy radnych i również zaskoczyło Go takie ustawienie 

stołów na sesję, które zostało zrobione bez konsultacji i zaproponował, żeby wrócić do 

pierwotnego ustawienia.  

 

 

17. INFORMACJE LUB KOMUNIKATY.   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski  poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym wpłynęło do Starosty Aleksandrowskiego i do radnych Powiatu anonimowe 

pismo dotyczące kierownika jednej z jednostek. Pismo to wraz z odpowiedzią Starosty 

Aleksandrowskiego zostanie Państwu przekazane po zakończeniu sesji. 

W okresie międzysesyjnym wpłynęło także pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego, które 

zostało skierowane pod obrady Komisji Polityki Społecznej oraz do wszystkich Państwa 

radnych.  

 

 

18. ZAMKNIĘCIE OBRAD III SESJI RADY POWIATU. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zamknął obrady IV sesji Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Zamknięcie obrad IV sesji nastąpiło o godzinie 1145. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI: 

1. Zawiadomienie o zwołaniu IV sesji Rady Powiatu z dnia 25 kwietnia 2019 roku. 

2. Potwierdzenie przez radnych Rady Powiatu odbioru zawiadomienia, porządku obrad  

i projektów uchwał na IV sesję.  

3. Obwieszczenie Przewodniczącego Rady Powiatu o zwołaniu IV sesji Rady Powiatu  

z dnia 25 kwietnia 2019 roku. 

4. Wniosek Zarządu Powiatu z dnia 29 kwietnia o uzupełnienie porządku IV sesji Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego.  

5. Wniosek Zarządu Powiatu z dnia 6 maja 2019 roku o uzupełnienie porządku obrad IV 
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sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

6. Email z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie zamieszczenia w siedzibie urzędu 

miasta/gminy na terenie Powiatu Aleksandrowskiego Obwieszczenia Przewodniczącego 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie zwołania III sesji Rady Powiatu. 

7. Email z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie zamieszczenia w lokalnej prasie 

Obwieszczenia Przewodniczącego Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie zwołania 

III sesji Rady Powiatu. 

8. Zaproszenie na IV sesję Rady Powiatu  z dnia 25 kwietnia 2019 roku. 

9. Lista imienna gości zaproszonych na IV sesję Rady Powiatu. 

10. Lista obecności radnych na VI sesji Rady Powiatu. 

11. Lista obecności gości na IV sesji Rady Powiatu. 

12. Porządek obrad IV sesji Rady Powiatu. 

13. Pismo Dyrektora SP ZLO w Raciążku z dnia 29 kwietnia 2019 roku informujące  

o nieobecności na IV sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego.  

14. Projekt uchwały w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na III sesji Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego. 

15. Uchwała Nr IV/62/2019 w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na III 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego.  

16. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie sprawozdania Starosty  

z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na III sesji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego.  

17. Projekt uchwały w sprawie sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu za 

okres między III a IV sesją Rady Powiatu. 

18. Uzupełnienie do sprawozdania Zarządu Powiatu z działalności za okres między III a IV 

sesją Rady Powiatu. 

19. Uchwała Nr IV/63/2019 w sprawie sprawozdania Starosty z działalności Zarządu 

Powiatu za okres między III a IV sesją Rady Powiatu Aleksandrowskiego.  

20. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między III a IV sesją Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego. 

21. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu współpracy 

Powiatu Aleksandrowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018”. 

22. Uchwała Nr IV/64/2019 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu 

współpracy Powiatu Aleksandrowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2018”. 

23. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z realizacji „Programu współpracy Powiatu Aleksandrowskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2018”. 

24. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej w 2018 roku. 

25. Uchwała Nr IV/65/2019 w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej w 2018 roku. 

26. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim 

– Organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w 2018 roku. 
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27. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Aleksandrowie Kujawski  za 2018 rok. 

28. Uchwała Nr IV/66/2019 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Aleksandrowie Kujawski  za 2018 rok. 

29. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawski  za 2018 rok. 

30. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji z działalności Powiatowego Szpitala  

w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. za 2018 rok. 

31. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku za 2018 rok. 

32. Karta głosowania imiennego w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku za 2018 rok. 

33. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku. 

34. Karta glosowania imiennego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2018 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku. 

35. Uchwała Nr IV/67/2019 w sprawie przyjęcia informacji z działalności Powiatowego 

Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim Sp. z o.o. za 2018 rok. 

36. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia informacji  

z działalności Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim Sp. z o.o. za 2018 rok. 

37. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla 

Powiatu Aleksandrowskiego.  

38. Uchwała Nr IV/68/2019 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2018 dla Powiatu Aleksandrowskiego. 

39. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów 

pomocy społecznej za rok 2018 dla Powiatu Aleksandrowskiego. 

40. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części działki 90/7 mapa 28 

Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem części działki 90/5 mapa 28 

Aleksandrów Kujawski. 

41. Uchwała Nr IV/69/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części działki 90/7 mapa 

28 Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem części działki 90/5 mapa 28 

Aleksandrów Kujawski. 

42. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zamianę części działki 90/7 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem 

części działki 90/5 mapa 28 Aleksandrów Kujawski. 

43. Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 

Powiatu Aleksandrowskiego. 

44. Uchwała Nr IV/70/2019 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  

z mieszkańcami Powiatu Aleksandrowskiego. 

45. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Powiatu Aleksandrowskiego. 

46. Pismo mieszkańców Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim. 

47. Pismo Starosty Aleksandrowskiego z dnia 19 kwietnia 2019 roku w sprawie odpowiedzi 

na pismo mieszkańców Powiatu Aleksandrowskiego. 

48. Pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału Aleksandrów Kujawski  

z dnia 11 kwietnia 2019 roku w sprawie strajku nauczycieli.  
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Protokolant: 

Agnieszka Sobiecka – Podlewska   ........................................... 

 

Protokół IV sesji sporządzająca podpisała dnia 10 czerwca 2019 roku.         

 

 

ZATWIERDZAM 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Arkadiusz Świątkowski 


